
analoginen tietotaulu= 

ilmoitustaulu ILMO

Torin alueelle ilmoitustaulu mihin 

järjestöt ja tapahtumajärjestäjät 

voisivat kiinnittää julisteita ja 

ilmoituksia. Paikkoja 

julistemainonnalle ei ole koska enää ei 

voi Taidetehtaallakaan mainostaa. 

Kohderyhmänä kaikki kaupunkilaiset. 

Julisteet ovat usein hyvin taiteellisia

Yhdistetään toiseen 

samankaltaiseen.

Avanto Venjärvelle

Idea: Mahdollistetaan 

uiminen/avantouinti Venjärvessä 

myös talvisin.

Tavoite: Lisätään asukkaiden 

hyvinvointia (paras arkenakin).

Kohderyhmä: aikuiset Ei täytä kriteerejä

Avointen ovien päivä 

kaupungintalolle

Harva on nähnyt komeaa valtuusto 

salia ja Segerstrålen taulua ja muita 

tauluja.

Yhdistetty toiseen samankaltaiseen 

ideaan.

Biljardikerho erityisryhmille

Erityisryhmille biljardikerho. Ei kaikki 

kehitysvammaiset ole niin kovin 

innostuneet musiikista vaan olisi 

jotain muuta mitä heille tarjota.

Ehdotus koskee jatkuvan toiminnan 

järjestämistä. Kustannuksia 

jatkuvan toiminnan osalta on 

mahdotonta arvioida.  

Nuorisopalvelut selvittää 

mahdollisuuksia järjestää 

esimerkiksi toimintailtapäiviä 

kehitysvammaisille nuorille oman 

toiminnan sisällä n. kerran 

kuukaudessa, jolloin biljarditoiminta 

olisi osa tätä. Toteutukseen etsitään 

kumppaneita kuten 

nuorisovaltuusto ja mahdollisesti 

kolmannen sektorin toimijoita. 

Bordtennis - utomhus

Ehdotuksen toteutus vaatisi 

puistosuunnitelman päivittämistä ja 

ehdotuksen toteutus aiheuttaisi 

vuosittaisia kunnossapitokuluja. 

Kevätkummun Louhenpuistosta 

löytyy pingispöytä.

Bänditoiminta 

kehitysvammaisille nuorille ja 

aikuisille

Kohderyhmänä kehitysvammaiset 

nuoret ja aikuiset, joille tällä hetkellä 

ei ole tarjolla paljon toimintaa. 

Maksuton bänditoiminta 

esteettömässä paikassa, 

kokoontuminen 5-6 kertaa. 

Kohderyhmässä on paljon musiikista 

pitäviä henkilöitä. Soittaminen ja 

laulaminen ryhmässä on mukavaa. 

Tapahtumassa samalla näkee 

kavereita.

Tätä jo toteutamme Taikaenkeleissä 

kahden opettajan johdolla. Nuoret 

tulevat viikoittain bänditiloihin 

treeneihin ja tapaamaan toisiaan. 

Osalla on selkeästi oma soitin, osa 

kokeilee ja tutustuu eri 

bändisoittimiin lukuvuoden aikana. 

Soittimet ovat ”riisuttua” mallia. 



Bättre sämöjligheter till 

skrinnskoåkning på Borgå å kriterierna fullföljs inte

Bättre vinterunderhåll

Idea ei täytä kriteeriä 'on 

toteutettavissa osallistuvan 

budjetoinnin määrärahalla 50 000 

€'.

Cykelväg till Saxby Väylä kuuluu Elylle.

Elävä Linnamäki

Linnamäen alueella liikkuu kesäisin 

paljon kaupunkilaisia ja turisteja. 

Kuitenkin Isolla ja pienellä Linnamäellä 

on varsin vähän nähtävää. Poikkesin 

viime kesänä Raaseporin 

linnaraunioilla ja siitäpä on kehitetty 

varsin toimiva kohde vierailijoille. 

Linnamäen lueen kehittäminen toisi 

mukavan lisän turismille ja lisäisi 

Porvoon tunnettuutta.

Linnamäki on kiinteä 

muinaismuisto, 

muinaismuistoaluetta ja valtion 

omistama. Linnamäen 

maanomistaja on Senaatti-kiinteistö 

ja hallinnoitsijana Metsähallitus. 

Myöskin kustannuksiltaan ylittää 

määrärahan. Idea on edelleen 

lähetetty Metsähallitukselle.

Epooseen jääkenttä talvisin

Epoon hiekkakenttä on jokunen vuosi 

sitten vielä jäädytetty talvisin. Olisi 

hienoa, jos sitä alettaisiin uudelleen 

jäädyttää, jos olosuhteet olisi 

suotavat. Varsinkin alueen päiväkoti ja 

koulu olisivat innokkaita käyttäjiä, 

kuin myös alueen asukkaat. Tämä 

myös mahdollistaisi mm. Epoon 

koulun oppilaiden luistelun 

useammin. Nyt he matkaavat 

muutaman kerran bussilla 

keskuskentälle. Tämä olisi positiivinen 

alueen perheille, kun heidän ei 

tarvitsisi lähteä keskustaan tai 

Grännäsiin asti luistelmaan. Luistelu 

on liikunnallisesti hyvin terveellistä. 

Lasten liikuntamahdollisuuksien tulisi 

olla lähellä, jotta perheet niitä 

käyttäisivät. Puhutaan paljon miten eri 

toimenpitein lapsia aktivoitaisiin, 

tämä olisi yksi tapa.

Ei täytä kriteerejä, Alue on 

yksityinen, ei kaupungin aluetta.



Esteettömyyskartta

Esteettömyyskartta parantamaan, niin 

paikallisten kuin kaupungissa 

vierailevien, esteettömyyttä 

tarvitsevien kokemusta Porvoossa. 

Näin kaupungissa vieraillessaan tai 

asioille mennessään ei tarvitse soitella 

jokaiseen paikkaan erikseen 

etukäteen saadakseen tiedon, 

pääseekö paikkaan edes sisälle.

Kartta edistäisi yhdenvertaisuutta, 

tavoittaisi erilaisia kohderyhmiä ja 

tekisi Porvoosta entistäkin paremman 

kaupungin vierailla huomioimalla 

jokaisen tarpeet.

Ajatus on hyvä ja se on lähetetty 

jatkotyöstettäväksi kaupungin eri 

toimialoille. 

Eu utesimmbassäng för året 

runt brukar ex I samband 

med kokon eller simhallen

Inga kriterier uppfylls. Budgeten 

räcker inte till.

Frisbeegolfrata

Toinen Frisbeegolf rata Porvooseen 

niin että se on kaikkien 

saavutettavissa, Virvik ei ole jos ei ole 

moottoriajoneuvoa, Hornhattulan 

Frisbeegolf yksinään ei riitä kun 

heittäjiä on niin paljon, Haikkoon 

kartanon frisbeegolf rata on 

maksullinen joten sitä ei juuri käytetä.  

Frisbeegolf on erinomainen 

liikuntamuoto sekä halpa laji 

harrastaa, radat on pääasiassa ilmaisia 

käyttäjille, vain heitto välineet maksaa 

vähäsen. Saisimme kaikenikäiset 

ihmiset liikkumaan enemmän.

Kuuluu kaupungin toimivaltaan. 

Toteutetaan OSBUn ulkopuolella 

Tolkkisiin

Grillauspaikka

Maariin grillauspaikkoja samanlaisia 

mitä löytyy Kotkan puistoista! Isoja 

graniittisia pöytiä ja järeitä grillejä. 

Pitäkää heinä matalana Maarissa, niin 

voi käydä piknikillä.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.

Grillkota till Kokon skidcenter Ei kuulu meidän toimivaltaan

Hamarin rantaan yleinen 

laituri uimista varten.

Hamarin rantaan yleinen laituri 

uimista varten

Uiminen vilkkaassa satamassa ei ole 

suotavaa ja se on yleisesti kiellettyä 

turvallisuussyistä monissa 

kaupungeissa. Näin myös 

Porvoossa. Veneilijän on erittäin 

vaikeata havaita uijaa aallokossa ja 

kirkkaan auringon sokaisemana. 

Veneissä on myös monta pimeää 

kulmaa, riippuen venemallista ja 

onnettomuuden riski on suuri.



Hidastetöyssy 

Gammelbackantielle 

päiväkoti Horisontin kohdalle

Porvoossa ajetaan usein ylinopeutta 

katualueella, eikä suojateiden 

kohdallakaan hiljentäminen ole 

itsestään selvyys. Päiväkotien ja 

koulujen läheisyydessä tulisi varmistaa 

maltilliset ajonopeudet. Yksi tapa on 

rakentaa hidaste töyssyjä. 

Gammelbackantiellä on pitkä suora 

jolla ajonopeudet nousevat helposti.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.

Hiustenkuivaajat uimahallille

Nyt kun uimapukuja saa jo kuivattua, 

olisi kiva, että erityisesti talvella ei 

tarvitsisi lähteä kotiin hiukset märkiä. 

Ehdotan, että kaikkiin pukuhuoneisiin 

hankitaan kiinteät hiustenkuivaajat.

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.

Hiustenkuivaajia uimahalliin

Hiustenkuivaajia uimahalliin ainakin 

naisten pukuhuoneisiin. Ainakaan 

koululaiset ei pysty kuljettaa omaa 

mukana kun on painava koulureppu 

muutenkin, ja sitten pakkasella jäätyy 

hiukset kun on kuitenkin ulkoilua heti 

perään.

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.

Holkenin reitille 

valaistussuunnitelma

Kun samaan aikaan mietitään 

Kokonniemeen massiivisia 

investointeja niin ehdotan Holkenin 

valaistusta. Eli led-valaistus 

puuttuvalle 7 km matkalle.

Idea ei täytä kriteereitä 'on 

toteutettavissa vuoden 2024 

loppuun mennessä' ja 'on 

toteutettavissa osallistuvan 

budjetoinnin määrärahalla 50 000 

euroa'.

Huhtisiin frisbeegolfrata

Huhtisiin tai muualle joen itäpuolelle 

pitäisi saada frisbeegolfrata.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.

Iso Angry Birds -tyyppinen 

leikkipuisto

Toivottaisiiin isoa Angry Birds -

tyyppistä leikkipuistoa Porvooseen 

kuten esim. Espoon Leppävaarassa. 

Siellä pitäisi olla paljon telineitä ja 

härveleitä myös isommille eli noin 

kymmenvuotiaiden lasten mieleen, 

mm. vaijerirata. Keskeinen sijainti olisi 

hyvä, esim. McDonaldsin vieressä tai 

jokirannassa.

Idea ei täytä kriteereitä 'on 

toteutettavissa vuoden 2024 

loppuun mennessä' ja 'on 

toteutettavissa osallistuvan 

budjetoinnin määrärahalla 50 000 

euroa'. Lisäksi Porvoosta löytyy jo 

Angry Birds -puisto Eestinmäestä.

Istumapenkkejä

Ei ööydy idtumapaikkoja kävely-

/pyöräteiden varrelle.

Suomenkyläntie on pitkä ja jopa 

jokinäkymää, mutta missään ei voi 

levähtää ja nauttia kävelystä.

Vanhemmat ihmiset pitää liikkua 

mutta on hyvä levähtää välillä.

Toivotulla sijainnilla välillä 

Paloasema – Lehmuskuja ei ole 

kaupungin omistuksessa olevaa 

maata.



Jouluvalot 

Aleksanterinkadulle

Porvoon toinen iso katu 

(Aleksanterinkatu) on vailla 

jouluvaloja, olisi jo korkea aika saada 

myös sille puolelle kaupunkia jotain 

kaunista joulun alla. Valot voisivat 

alkaa Kevätkummuntien ja 

Aleksanterinkadun risteyksestä. Valot 

tekisivät kadusta kauniimman ja 

valoisamman kaikille kadulla kulkijoille.

Idea ei ole toteutettavissa vuoden 

2024 loppuun mennessä.

Juhannusjuhla

Ilmainen juhannusjuhla lapsiperheille. 

Kokonniemen tapahtumapuisto olisi 

oiva paikka. Tai kokonniemen kärki. 

Juhannuksena ei juuri ole kaupungissa 

lapsiperheille tekemistä, kaikki ei 

pääse kokkoa katsomaan. Tapahtuma 

ilmaiseksi niin kaikki pääsee paikalle. 

Joku lapsille sopiva esiintyjä tai pari. 

Taikuri, ilmapalloeläimiä ja 

ilmapalloja. Trampoliineja, 

pomppulinna, tms. Kahviossa 

pillimehua ja grillimakkaraa 

pikkurahalla. Pikku kokko joelle? 

Tavoitteena järjestää lapsiperheille 

kauan kaivattua yhteistä tekemistä 

juhannusaatolle.

On lähetetty  MLL:lle  ja informoitu  

yhteisöllisyyden avustuksista.  

Julbelysning

Ehdotus aiheuttaa merkittäviä 

vuotuisia kunnossapitokuluja eikä 

toteutus ehtisi vuoden 2024 

loppuun mennessä.



Julisteseinä

Ehdotamme julisteseinää Porvoon 

torin läheisyyteen tai muualle 

keskustaan. Julisteseinää joku 

ehdottikin jo viime vuoden 

osallistuvassa budjetoinnissa ja 

mielestämme se on erinomainen 

ehdotus, jonka nostamme nyt 

uudestaan esille. 

Monet kaupat ovat poistaneet 

julisteseinät ja myös Porvoon 

Taidetehdas ei ota enää vastaan 

ulkopuolisten toimijoiden julisteita. 

Pienenä kulttuuriyhdistyksenä 

olemme huomanneet, että 

kulttuuritapahtumien julisteille on 

vaikea löytää enää paikkoja. 

Julisteseinä, johon kaikki pienetkin 

toimijat voisivat ripustaa julisteen 

tapahtumastaan näkyvälle paikalle, 

toisi tervetullutta lisänäkyvyyttä 

tapahtumille. Samalla se tarjoaisi 

ohikulkijoille mahdollisuuden saada 

selkeä kokonaiskuva kaupungissa 

meneillään olevista tapahtumista. 

Jyväskylän kaupungissa vastaavia 

julisteseiniä on esimerkiksi 

rautateiden yli kulkevilla 

jalankulkusilloilla. Näin myös 

kaupungissa vierailevat voivat 

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.

Jääteille jäähöylä

Jäähöylällä olisi mahdollista tehdä 

matkaluistelurata ja ylläpitää rataa 

talvisin mahdollisuuksien mukaan 

keskustasta aina mäntysaareen asti. 

Jäätie / luistelureitti lisää 

porvoolaisten liikkuvuutta ja yhteistä 

hyvinvointia.

Joki/meri matkaluistelurataa ei 

lähikaupungeissa ole ja sekin olisi yksi 

vetonaula Porvoolle, 

matka/retkiluistelijat etsivät jatkuvasti 

uusia paikkoja missä käydä 

luistelemassa.

Ei täytä kriteerejä. Kaupunki ei voi 

hankkia kalustoa luonnonjää 

reittien ylläpitoa varten ilman että 

siitä seuraa vastuukysymyksiä. 

Vastuista huolehtiminen ylittäisi 

budjetin.



Kaikki rohkeasti luistelemaan!

Pallokentän isolla tekojäällä ja 

ilmeisesti muillakin luistelukentillä on 

tarjolla lapsille luistelutukia, joilla 

vasta-alkajalapset voivat harjoitella. 

Osa meistä aikuisista ei oppinut tätä 

taitoa lapsena tai taidot ovat pahasti 

ruosteessa. Mieli tekisi kuitenkin 

lasten mukaan jäälle.  Luistelutuet 

rohkaisevat meitä tasapainostamme 

epävarmoja luistelun ja liikunnan 

pariin iästä ja taidoista riippumatta. 

Mikäli lasten luistelutuet voidaan 

laittaa "aikuisten asetuksille" jo 

nykyisellään purkamalla ehkä 

jälkikäteen lisätty lukitus, niin sitten 

luistelutukia pitäisi hankkia lisää. Tänä 

talvena ainakin keskuskentällä on niitä 

ollut vain kaksi ja ne ovat olleet usein 

molemmat jatkuvasti lasten käytössä. 

Luistelutuille olisi hyvä myös osoittaa 

selkeä paikka, sillä nykyiselläänkin 

lasten tukia saa etsiä kentän reunojen 

takaa.

Toteutetaan liikuntapalvelujen 

omana toimintana

Kaikki viimekertaiset eli v. 

2023 ehdotukset, jotka jäivät 

toteutumatta.

Syksyllä 2023 oli samanlainen 

ideakeräys, joka tuotti todella hyviä 

ideoita. Ehdottaisin, että ne otettaisiin 

uudelleen tarkasteltaviksi, tarpeet 

eivät ole kaikilta osin kadonneet eli 

osa jäi toteuttamatta.

Myös ne ideat, jotka eivät etene 

äänestykseen, jäävät kaupungin eri 

toimialoille säästöön. Toimialat 

ottavat niitä toteutukseen omassa 

tahdissaan. Monet ideoista tulevat 

toteutukseen laajempien 

hankkeiden yhteydessä. Näin ollen 

jokainen Osallistuva budjetointi 

aloitetaan puhtaalta pöydältä, 

mutta kaupunkilaiset voivat kyllä 

jättää samoja ideoita kuin 

edellisvuonna. 

Karvakamujen länsiranta

Länsiranta koiraystävälliseksi, 

koirapuisto kokonniemen lähistölle tai 

rannan tuntumaan. Lähin koirapuisto 

tois pual jokkee�

Idea ei täytä kriteereitä 'on 

toteutettavissa vuoden 2024 

loppuun mennessä'

Katsomo pesiskentälle

Katsomo pesiskentälle, jotta halukkaat 

voivat mukavasti seurata 

pesäpalloharjoituksia ja pelejä. Viime 

vuonna ideaa ei otettu käsittelyyn, 

koska sinne oli jo tulossa katsomo 

viime syksynä, mutta mitään ei ole 

vielä näkynyt.

Yhdistetty toiseen  samankaltaiseen 

ideaan.



Kaupungin kello

Ehdotan, että torille tulisi iso kello, 

joka näkyisi moneen suuntaan. Kun 

ihmiset lähtevät reissuun, kellosta 

näkisi jo kauas, kuinka paljon aikaa 

bussin lähtöön on. Kello voisi toimia 

myös treffipaikkana: nähdään 

kaupungin kellon alla. Sijainniltaan se 

olisi torilla, tai sen välittömässä 

läheisyydessä. Se voisi myös olla 

kaunis, ehkä jopa näkemisen arvoinen 

itsessään.

Tori on suunnittelussa eikä 

ehdotuksen toteutus ehtisi vuodelle 

2024. Idea on kerrottu eteenpäin 

torialuetta suunnitteleville.

Kaupunginpuistonkesäkarusel

li

Kaupunginpuistoon olisi mukava 

saada lasten käyttöön pienikin 

karuselli kesäkaudeksi.  Sijoittelu 

lähelle Muumipuistoa.  Päiväkotien 

lisäksi käyttö sulan maan aikaan, toki 

jos ei koko kaudeksi ainakin Porvoon 

päivien ajaksi 8.-9.6.

Idea ei ole toteutettavissa vuoden 

2024 aikana.

Kaveriklubi

Porvoossa on lapsia/nuoria, joilla ei 

ole kavereita. Usein heillä on 

diagnoosi, johon liittyy esim. 

vuorovaikutustaitojen heikot taidot 

(esim. autismi, kehitysviive, ADHD). 

Koulussa saatetaan välitunnit olla 

yksin, ei ole ketään, joka tulisi 

synttäreille, ei ole ketään ikätoveria, 

jonka kanssa lähteä viikonloppuna tai 

lomapäivänä pulkkamäkeen, 

luistelemazn, 

leikkipuistoon/uimarannalle/retkelle, 

jne. Nämä lapset ja nuoret liikkuvat 

pääsääntöisesti huoltajansa kanssa tai 

jäävät kotiinsa odottelemaan, että 

koulupäivät saavat heidät taas 

lähtemään ihmisten pariin. Voisivatko 

nämä alakouluikäiset tai 

yläkouluikäiset ehkä vanhemmatkin 

nuoret saada kaverin yhteisten 

kokoontumisten ja toiminnan kautta. 

Kohderyhmä: yksinäiset, kaveria vailla 

olevat, kaveritaitoja harjoittelevat 

lapset ja nuoret

Kaupunki järjestää osittain 

vastaavaa toimintaa eri palveluiden 

alla. Esimerkiksi Porvoon 

harrastamisen mallin toiminnassa 

olevaa etsivää kerhotoimintaa. 

Ehdotuksessa kuvattu toiminta on 

jatkuvaa toimintaa ja kustannusten 

arviointia ei voida tehdä. Toteutus 

vaatii myös pysyvää resurssointia 

eri palveluista. 

Nuorisopalvelut selvittää 

mahdollisuuksia toteuttaa 

ehdotuksen mukaista toimintaa 

kumppaneiden kanssa.  



Keskuspuisto

Kaupunginpuisto on tällä hetkellä 

hyvin vähällä käytöllä ja sen ollessa 

hyvin keskeisellä sijainnilla olisi 

puistossa potentiaalia eläväiseksi 

keskuspuistoksi. Leikkipaikan voisi 

laajentaa vastaamaan koko perheen 

tarpeita eikä vain pienimpien lasten. 

Mallia voisi ottaa esimerksi 

Leppävaaran Angry Birds -puistossa 

jossa on kaikkea "vauvasta vaariin". 

Puistossa voisi olla enemmän koko 

perheelle soveltuvia oleskelualueita, 

piknikpöytiä, kesäisin esim. 

jäätelökioski yms. Olisi ihanaa kun 

Porvoossakin olisi eläväinen koko 

perheen ja tuttavat yhdistävä puisto.

Idea ei ole toteutettavissa vuoden 

2024 loppuun mennessä. Lisäksi 

leikkipuiston laajentaminen olisi 

ongelmallista Kaupunginpuiston 

historiallisen ulkoasun vuoksi. 

Porvoosta löytyy Angry Birds -puisto 

Eestinmäestä.

Kesäloma-perhepäivä uusille 

porvoolaisille

Noin 8% porvoolaisista on 

maahanmuuttajia! 

Maahanmuuttajaperheet viettävät 

useimmiten myös kesälomansa 

kodissaan, usein ahtaassa samassa 

kerrostaloasunnossa. Lapsia on paljon. 

Näillä perheillä ei ole kesämökkejä tai 

varaa matkustella maaseudulle tai 

sukulaisten luo. 

Olen usein unelmoinut saada 

organisoida lomapäivän, jossa perheet 

saisivat olla kuin lomalla, jossakin 

mukavassa rennossa paikassa, 

ulkoilmassa, valmiissa runsaassa 

ruokapöydässä, ehkä meren rannalla. 

Lapset saisivat raikasta ulkoilmaa, uida 

ja katsella vaikkapa eläimiä, kävellä 

paljain varpain nurmikolla. Pieniä 

asioita, mutta tiedän vuosien 

kokemuksesta, että olisi lapsille kesän 

kohokohta!

Ei kuulu kaupungin toimivaltaan. On 

viety Hyvinvointialueelle.

Kevätkummun puistometsien 

siistiminen

Kevätkummuntien ympärillä (2. ja 3. 

Kevätkumpu) oleva puusto on 

ylikasvanutta ja epäsiistiä. Pimentää 

aluetta.

Kuuluu kaupungin normaaliin 

toimintaan.



Kiialasta Pellinkiin

Kulttuurikierros Porvoossa 

porvoolaisille ja turisteille. Tehdään 

paikallisia historian ja nykyisyyden 

taiteilijoita tunnetuksi rennon 

kokopäiväretken aikana. Osallistetaan 

eläviä taiteilijoita ja 

ravitsemusliikkeitä ja saariston 

ammatinharjoittajia (pidetään saaristo 

elävänä!) sekä 

maa/merikuljetusliikkeitä.

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.

Kirjojen kierrätyshylly 

Taidetehtaalle

Taidetehtaan lämpiö-

/lounasravintolan tiloissa sijaitsi 

ennen suosittu kirjojen kierrätyshylly, 

joka kuitenkin poistui ravintoloitsijan 

vaihtuessa alkuvuodesta 2020. Moni 

kirjanystävä on sitä jäänyt 

kaipaamaan. Kierrätyshyllystä voi sekä 

löytää mielenkiintoista luettavaa että 

helposti kierrättää itselle 

tarpeettomia kirjoja tai kirjoja, jotka 

haluaa muidenkin luettavaksi. Toimiva 

kirjankierrätyshylly edistää lukemista, 

kierrätystä ja yhteisöllisyyttä. 

Kohderyhmänä on kaikenikäiset 

porvoolaiset ja Taidetehtaalla 

vierailevat. Se sopisi mainiosti 

pieneksi lisätoiminnoksi Taidetehtaan 

kulttuurikeskukseen. 

Kirjankierrätyshyllyjä toki löytyy 

muualtakin Porvoosta, mutta niille on 

kyllä sijaa siellä missä ihmiset 

muutenkin liikkuvat.

Ei kuulu kaupungin toimivaltaan. On 

välitetty Taidetehtaalle ja 

lounasravintolalle. 

Kirpputori torilla 

sunnuntaisin ilmaiseksi

Kirpputorit on suosittuja,  kokeilut 

viime kesältä ei tuottaneet toivottua 

tulosta, ja nyt voisi kokeilla ilmaista 

kirpputoria sunnuntaisin Kauppatorilla.

Idea ei ole toteutettavissa vuoden 

2024 loppuun mennessä. Torin 

vuosipaikkalaiset maksavat koko 

kaudesta, joten alueelle ei voi antaa 

jonkun yhdistyksen/yhteisön tulla 

ilmaiseksi. 



Koirapuisto Länsirannalle

Koirapuistoa on kaivattu kipeästi 

Länsirannalle. Täällä on erittäin paljon 

koiria jotka haluaisivat treffailla muita 

koiria ja päästellä ylimääräisiä 

energioita juoksemalla vapaana 

turvallisesti aidatussa koirapuistossa. 

Olisi turvallista koirille mutta myös 

muulle liikenteelle kun eivät ole 

muiden tiellä. 

Kohderyhmänä toimii erityisesti 

Länsirannan koirat mutta 

ehdottomasti myös muut Porvoon 

alueen koirat! 

Koirapuisto on myös sosiaalinen 

paikka niin koirille kuin ihmisillekin. 

Luo myös yhteenkuuluvuuden 

tunnetta kun on jokin tietty paikka 

minne voi aina tulla.

Idea ei täytä kriteeriä 'on 

toteutettavissa vuoden 2024 

loppuun mennessä'

Koirapuisto Pikku Linnamäen 

taakse

Koirien määrä on kasvanut Suomessa 

ja näin on myös Porvoossa. Maarin ja 

Linnamäkien ympäristöt ovat 

suosittuja koirien ulkoilutusalueita ja 

monelle koiranomistajalle ja 

kuonokaupunkilaiselle koirapuisto 

toisi tällä alueella paljon iloa. 

Koirapuistoa ei tällä alueella ole, 

lähimmät ovat Saktafartenissa ja 

Huhtisissa.

Valitettavasti koirapuiston 

perustamiskustannukset ovat niin 

korkeat, että osallistuvan 

budjetoinnin puitteissa sitä ei voida 

toteuttaa. 

Koirarotutori kesällä

Koirarotujen esilletuonti positiivisesti 

ja informatiivisesti koiria haaveiliville 

ja ihaileville eläinrakkaille ihmisille ja 

lapsille. Avoin keskustelu koirarotujen 

hyödyistä ja haasteista. Vastuullisuus 

koirarotukasvatuksessa. Kennelliiton 

ja ruokaviraston rekisterit. Uudistettu 

eläinsuojelulaki.

Ei kuulu kaupungin toimivaltaan. 

Lähetetty PORSK, Porvoonseudun 

koirayhdistys ry:lle

Kokonniemen 

laskettelurinteeseen 

mattohissi

Mattohissi helpottaa lasten oppimista 

laskettelumäessä. Kun on helppo 

päästä itse ylös jaksaa paremmin 

keskittyä alastulemiseej ja 

oppimiseen. Matosta hyötyisi kaikki 

Porvoolaiset aloittelevat laskettelijat. 

Nykyinen naruhissi on todella raskas 

pienille kun käsivoimilla täytyy roikkua 

mukana.

Ei kuulu kaupungin toimivaltaan. 

Lähetetty Kokon 

lasketteluyritykselle.



Kukkaniityt

Kukkaniityistä nauttisi kaikki asukkaat, 

turistit ja hyönteiset.

Idea ei ole toteutettavissa vuoden 

2024 loppuun mennessä. Kukkivan 

niityn perustaminen 

kansallismaisemaan kansallisen 

kaupunkipuiston alueelle vaatisi 

hoitosuunnitelman päivittämistä ja 

sen hyväksyttämistä lautakunnassa. 

Toinen ehdotettu sijainti 

Jernbölessä on liittävän rehevä 

kukkivan matalakasvuisen niityn 

perustamiseen.

Kumpulan ankka lammen 

kunnostus

Lisäisi viihtyisyyttä hurjasti jos se 

ruopattaisiin ja laitettaisiin 

ojennukseen lapset tykkäisi varmasti 

myös. Olisi varmasti monelle  

perheelle kiva picnik paikka!

Ei ole kuvaa koska se on karsean 

oloinen! Olisi oikea aika tehdä 

keväällä asialle jotain. Roskis ja penkki 

tai pari voisi olla hyvä jos siellä ei ole

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä. 

Kansallisen kaupunkipuiston 

alueelle sijoittuva ehdotus vaatisi 

hoitosuunnitelman päivittämistä ja 

hyväksyttämistä.

Kuntoa kaiken ikäisille

Ulko-kuntolaitteita Gammelbackaan, 

koulun takana olevaan aidatulle 

alueelle. Kaikki ei lähde, eikä ehkä 

varaa, mennä bussilla Kokonniemeen. 

Laitteet sopii niin nuorille kuin 

ikääntyneille.

Gammelbackan kaavatyö on kesken 

eikä tämän ehdotuksen toteutus 

ehtisi vuoden 2024 loppuun 

mennessä.

Kävelymahdollisuus 

Kokonniemeen

Kokonniemeen pitäisi saada 

talviaikaan myös kävellen 

reipppailijoille mahdollisuus. Metsässä 

kävely on suurenmoinen rentoutus- ja 

palautumistoimi kiireiseen elämään. 

Kun koko paikka on varattu vain 

hiihtäjille, ei kävelijöille läntisessä 

Porvoossa jää muita kävelypaikkoja 

kuin tienreunat autojen pakokaasujen 

seassa. Latualueet ovat leveät ja osan 

niistä voisi osoittaa kävelijöille!

Ei täytä kriteerejä. Idea koskee 

kunnossapitotehtävää ja se 

aiheuttaa jatkuvia kustannuksia. 

Toteutukseen ei ole kalustoa eikä 

resursseja.



Kävelymahdollisuus 

Kokonniemeen

Kokonniemeen pitäisi saada 

talviaikaan myös kävellen 

reipppailijoille mahdollisuus. Metsässä 

kävely on suurenmoinen rentoutus- ja 

palautumistoimi kiireiseen elämään. 

Kun koko paikka on varattu vain 

hiihtäjille, ei kävelijöille läntisessä 

Porvoossa jää muita kävelypaikkoja 

kuin tienreunat autojen pakokaasujen 

seassa. Latualueet ovat leveät ja osan 

niistä voisi osoittaa kävelijöille!

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.

Kävelyteiden hiekkaväylien 

sadekourujen rakentaminen

Olen seurannut jo vuosia erilaisilla 

hiekkateillä joka vuosi tapahtumaa, 

jossa rajut sadekuurot ja sateet 

tekevät syviä ojia teihin. Hiekat 

valuvat tien sivuihin tai esimerkiksi 

Näsin kartonon viereisen kävelytien 

hiekat alas portaille ja tielle saakka. 

Kuluu jonkin aikaa ja kaupungin 

työntekijät täyttävät jälleen ojat 

hiekalla. Tämä toistuu vuosittain. 

Tuollaiset ”ojat” auki ollessaan ovat 

myös pimeään aikaan vaarallisia 

pyöräilijöille ja kävelijöille. 

Ehdotukseni rakentaa sadevesikouruja 

tavoitteena on vähentää kävelyteiden 

kulumista, vähentää kaupungin 

työntekijöiden työtä ja tuoda 

kaupungille säästöjä sekä vähentää 

vaaratilanteita sateiden jälkeen. Työn 

kohderyhmä on kaupungin rakennus- 

ja puisto-osasto, mutta sen työstä 

hyötyvät kaupunkilaiset kyseisillä 

reiteillä. Uskon, että sateen tuhoja 

korjanneet työntekijät tietävät 

kyseiset korjauksia usein vaativat 

kohteet, mutta itse merkitsen 

karttaan yhden.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.



Käyttämätön pelikenttä 

hyötykäyttöön

Alkrogin leikkipuiston vieressä 

osoitteessa Stenbockinkatu 4 on 

valaistu pelikenttä. Pelikenttää ei 

kuitenkaan käytä kukaan, koska 

kenttä muistuttaa rikkakasvien 

valtaamaa kyntöpeltoa. Kenttää 

mainostetaan netissä pelikenttänä ja 

sitä varten alueelle on rakennettu 

myös hyvä valaistus, mutta itse kenttä 

on jostain syystä aikoinaan jäänyt 

rakentamatta/hoitamatta. 

Ehdottaisin, että kenttä 

rakennettaisiin loppuun ja että sinne 

hankittaisiin maaleja, esim. jalkapallo- 

ja/tai koripallomaalit. Vaihtoehtoisesti 

esittäisin, että alueelle rakennettaisiin 

kuntoliikuntapaikka välineineen. 

Alueella asuu paljon asukkaita ja sinne 

on hyvät yhteydet niin autolla, 

polkupyörällä kuin kävellenkin, joten 

käyttöaste olisi varmasti suuri. 

Laitetaan käyttämätön pelikenttä 

hyötykäyttöön!

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.

Lasten kesäruokailu ja 

kesätoiminta

Lasten kesäruokailu avoimen 

varhaiskasvatuksen kautta. Mallia 

esim. Helsingistä, Sipoosta, Espoosta. 

Kesätoiminta auki koko kesän. Toisi 

hyvinvointia perheille. Kesätoimintaa 

voisi olla niin koululaisille kuin alle 

kouluikäisillekin. Tästäkin löytyy oivaa 

mallia Helsingin 

leikkipuistotoiminnasta.

Kyseessä toiminta, joka olisi 

jatkuvaa, ei siis kertaluonteisesti 

toteutettava. Arvioitu kustannus 

jopa 50 000-80 000€ toiminnan 

aloittamisesta toiminnan 

ylläpitämiseen. Lisäisi kaupungin 

vuosittaisia kustannuksia. Tulee 

kuitenkin tehdä tarvetta tällaiselle 

toiminnalle näkyvämmäksi muille jo 

kesäaikana toimintaa järjestäville 

tahoille.

Lasten leikkipaikka Lasten sisäleikkipuisto

Ei kuulu kaupungin toimivaltaan. On 

lähetty eteenpäin kauppakeskus 

Lundiin.

Latukello

Olisi hienoa, jos hiihtäjääkin saisivat 

nähdä ajankulun Kokonniemen 

ladulla. Olisiko mahdollista saada kello 

myös Aurorahallin metsän puoleiselle 

seinälle? Tai vaikka ihan tavallinen 

seinäkello ns. hiihtostadionin kopin 

ikkunalle.

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.



Liikkuvuutta edistäviä 

kuntolaitteita ulos

Liikkuvuutta edistäviä kuntolaitteita 

voisi olla esim. joen varrella. 

Kohderyhmä olisi aikuiset ja seniorit. 

Kävelylenkin yhteydessä voisi 

pysähtyä kuntolaitteile, jotka 

parantaisi asukkaiden liikkuvuutta.

Ehdotus ei täytä kriteeriä 'on 

toteutettavissa vuoden 2024 

loppuun mennessä'.

Lisää lentopalloverkkoja 

puistoalueille

Tavoitteena on lisätä matalan 

kynnyksen liikuntapaikkoja Porvoossa. 

Lentopalloverkko ei ole iso investointi, 

lisäksi tarvittaisiin tyhjä nurmialue. 

Kohderyhmänä olisivat kaikki 

porvoolaiset. Idea mahdollistaisi 

spontaanin kokoontumisen palloilun 

äärelle ja lisäisi liikunnallista 

aktiivisuutta.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä. 

Nurmi ei sovellu lentopallokäyttöön 

sillä se ei kestää kovaa kulutusta.

Lisää roskiksia

Pidetään kaupunki siistinä. Tehdään 

siitä mahdollisimman helppoa, jotta 

roskien heittäminen maahan 

vähentyisi.

Idean toteuttaminen vaatisi 

vakituisen henkilöstön 

palkkaamista. Nykyään on 700 

tyhjennettävää roska-astiaa eikä 

nykyiset henkilöresurssit riitä roska-

astioiden määrän lisäämiseen. 

Uuden SUP-asetuksen myötä 

tumppiroskiksia tullaan lisäämään 

lähivuosina.

Lisää uimapukukuivureita 

uimahalliin

Upea idea uikkarikuivureista saatiin 

viimeksi osbussa läpi, mutta laitteita 

ei saatu kaikkiin pukuhuoneisiin. 

Ehdotan, että laitteita hankitaan niin, 

että jokaisessa pukuhuoneessa on 

jatkossa kuivausmahdollisuus.

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.

Liukastumisten esto

Teen idean koskien liukastumisten 

estämisiä koskien joko Pitopohja-/ 

Nastasaappaiden hankkimisista yli 60-

vuotiaille jotka niitä tahtovat. 

Aikaansaada vähemmän liukastumisia 

ja täten vammojen vähentämisiä, 

työmatkojen ym, ulkoilujen  sujumisia. 

Ulkoiluthat lisäävät terveyttä 

kokonaisuudellaan. Ikähän on yksi 

tekijä vammojen saannille kun 

liikutaan liukkailla keleillä.

On osa kaupungin ja 

hyvinvointialueen yhdyspintaa ja 

kaatumisen ehkäisyn asiaa. 

Yhteisistä käytännön 

toteuttamistavoista ei vielä ole 

päästy sopimaan. Asiaa ei unohdeta 

mutta se on vielä vaiheessa.  

Ehdotus on lähetetty myös  

hyvinvointialueelle.

Luistelutuet lapsille

Luistelutukien hankkiminen 

muuallekin kuin keskuskentälle, josta 

ne eivät tosiasiallisesti ole olleet aina 

yleisöluistelun aikaan saatavilla. Tukia 

tarvittaisiin myös AE-koulun kentälle 

sekä muille mahdollisille kentille.

Liikuntapalvelut on juuri hankkinut 

lisää luistelutukia kentille. Idea 

toteutuu OSBUn ulkopuolella



Luonnonmukainen 

koirapuisto

Kaupungilla on metsää/peltomaata 

jotka seisovat luonnontilassaan. 

Tämänhetkiset koirapuistot ovat 

pieniä, eivätkä niitä ole suunniteltu 

koiria varten vaan kunnossapitotöitä 

ajatellen. Kaupunki voisi pystyttää 

uuden koirapuiston syrjemmälle, niin 

että saisi nauttia metsässä olosta 

samalla kun koirat saavat olla nauttia 

myös olostaan.

Valitettavasti koirapuiston 

perustamiskustannukset ovat niin 

korkeat, että osallistuvan 

budjetoinnin puitteissa sitä ei voida 

toteuttaa. 

Luontobussi

Porvoossa on mahtavia 

luontokohteita, joihin on hankala 

päästä ilman omaa autoa. Ehdotan, 

että kaupunki tarjoaisi kesällä 

edullisen bussikuljetuksen esimerkiksi 

Varlaxuddenin upealle 

retkeilyalueelle, Tervajärvelle ja 

Sondbyhyn niin että kaikki 

porvoolaiset pääsisivät viettämään 

aikaa veden äärellä riippumatta siitä, 

onko heillä omaa autoa. 

Varlaxuddenilla on  esteetön 

luontopolku ja luontobussi voisi olla 

myös esteetön, niin että kohde olisi 

aidosti kaikkien saavutettavissa. Usein 

alueen parkkipaikka on aivan täynnä 

autoja ja luontobussi vähentäisi 

painetta rakentaa lisää parkkipaikkoja.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.



Lähiluonnon JoogaLava

Ehdotamme määrärahoja 

käytettäväksi lähiluontoon 

rakennettavaan puiseen lavaan. 

Lavaan, jolla voi joogata, mietiskellä, 

tai vaan ihastella luontoa luonnon 

keskellä. Kun Lava rakennetaan 

aluskasvillisuuden yläpuolelle, on 

käyttäjä punkkien ulottumattomissa. 

Jos Lava rakennetaan puiden lomaan, 

voi sen päälle virittää naruja ja tarpin, 

kangaskatoksen. Kooltaan Lava voisi 

olla sellainen, johon mahtuu 

joogamatto tai kaksi. Voisihan Lavoja 

olla muutama pienempi, toisistaan 

hieman irti ripoteltuina. Lavan 

koristeluun/maalaukseen voisi 

osallistaa alueen nuoria, jolloin 

mahdollinen ilkivalta voitaisiin estää. 

Ehdotamme Lavan sijainniksi 

Gammelbackan upeaa vanhaa 

kartanometsää, jossa kulkee valmiiksi 

Kaupungin oma virtuaalinen 

lähiluontopolku nimeltään 

Gammelbackan Tarinapolku. Lavan 

sijainti voisi olla tämän polun varrella. 

Lavaa voisivat hyödyntää esim. 

Porvoon luontokoulu, luontoalan 

yrittäjät ja tietysti kaikki asukkaat. 

Luonnossa oleilu lievittää todistetusti 

Kansalliseen kaupunkipuistoon 

Gammelbackan kartanometsään 

rakentaminen vaatisi 

hoitosuunnitelman päivitystä eikä 

toteutus ehtisi vuoden 2024 

loppuun mennessä. Lisäksi ehdotus 

aiheuttaisi merkittäviä vuotuisia 

kunnossapitokuluja.

Mera ljus i Huktis

Ehdotus ei täytä kriteeriä 'idea on 

toteutettavissa vuoden 2024 

loppuun mennessä'.

Mera soptunnor

Idean toteuttaminen vaatisi 

vakituisen henkilöstön 

palkkaamista. Nykyään on 700 

tyhjennettävää roska-astiaa eikä 

nykyiset henkilöresurssit riitä roska-

astioiden määrän lisäämiseen. 

Uuden SUP-asetuksen myötä 

yleisille alueille tullaan lisäämään 

tumppiroskiksia lähivuosina.



Metsän ainutlaatuisuus

Virvikissä on suosittu luontopolku joka 

kaipaa uusia opastustauluja. (Vanhat, 

jäljellä olevat taulut ovat n. 70-luvulta) 

Niiden avulla avautuisi kaikille 

kävijöille mahdollisuus oppia luonnon 

monimuotoisuutta. Tietoa eri 

puulajeista, eläimistä, linnuista, 

kasveista, maalajeista jne.... 

Koululaisille luontopolku voisi olla oiva 

luonnotiedon oppitunti

Myös pitkospuut osittain korjaamisen 

tarpeessa

Virvikin alueelle on käynnistetty 

kehittämissuunnitelman laadinta, 

jossa otetaan kantaa alueen 

virkistyskäyttöön 

kokonaisuudessaan. Opastustaulut 

mietitään tämän kehitystyön 

yhteydessä tai sen jälkeen 

uudelleen.

Minikirjasto

Länsirannalle esim. Taidetehtaalle 

minikirjasto. Sellainen, jossa ei tarvitse 

olla lainattavia kirjoja, mutta josta 

voisi noutaa varaamansa kirjat samoin 

kuin palauttaa. Kovin moni iäkkäämpi 

ja huonojalkainen valittelee pitkää 

matkaa kirjastoon. Toinen 

mahdollisuus, että kirjastoauto kävisi 

esim.  kerran viikossa vaikka 

Taidetehtaan parkkipaikalla.

Uuden kirjaston toimipisteen 

perustaminen ei onnistu 

osallistuvan budjetoinnin 

rahamäärällä eikä aikataululla, ja 

sen ylläpito aiheuttaisi merkittäviä 

pysyviä kustannuksia. Kirjastoauton 

uutta pysäkkiä Länsirannalla tullaan 

kokeilemaan niin pian kuin se 

reittiaikataulun uudelleen 

järjestämisen kannalta on 

mahdollista.

Mopokenttä/moposuora

Kaupunki voisi osoittaa mopoilijoille 

alueen, jossa voisivat ajella ja keulia 

ilman vaaran aiheuttamista muille. 

Meluhaitat kesäöinä asuinalueilla 

vähenisivät myös.  Kohderyhmänä 

kaikki mopoilijat ja moottoripyöräilijät.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.

Muuntamoiden-

/Sähkökaappien maalaus 

kuntamme alueella

Ideani on Muuntamoiden että 

Sähkökaappien maalaamisista. Mm. 

uusien - jo maalattujen joita on 

töhritty, sotattu! Tavoite on saada 

kaupunkikuvalliseen ilmeesemme 

parannusta. Positiivisia vaikutuksia 

kaikkien meidän oloihimme, 

mielentiloihimme kun näemme 

kaikkea kaunista ympärillämme!

Hyvä ajatus. Opettajat ja oppilaat 

tekevät yhdessä. 



Nikkarityylinen paviljonki 

kaupunginpuistoon

Porvoon keskustasta puuttuu kiinteä 

katettu esiintymisalue. Paviljongilla on 

tarkoitus tarjota paremmat puitteet 

erilaisille kaupunginpuistossa 

järjestettäville esityksille. 

Kaupunginpuiston pyöreä graniittinen 

esiintymislava antaa hyvän 

lähtökohdan paviljongille. 

Kohderyhmänä ovat kaikki kaupungin 

asukkaat, jotka voivat tulla 

kaupunginpuistoon seuraamaan 

paviljongissa toteutettavia esityksiä. 

Paviljonki lisää kaupunginpuiston 

käyttömahdollisuuksia, lisää keskustan 

vetovoimaa ja kaupunkielämän 

sykettä, vahvistaa Porvoon 

omaleimaista brändiä ja on kaikille 

kaupunkilaisille avoin ja siten 

yhdenvertainen. Jos paviljonkiin 

vetäisi sähköt, helpottaisi se 

äänentoisto- ja muiden av-laitteiden 

hyödyntämistä.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä. 

Ehdotuksen toteutus vaatisi mm. 

paviljongin suunnittelun, paviljongin 

ulkoasun hyväksyttämisen ja 

luvitusta.

Nuoriso liikkeelle

Ehdotan, että kaupungin 

liikuntapaikat, kuten Kokonhallin 

kuntosali ja uimahalli olisivat vapaasti 

ja ilmaiseksi käytettävissä nuorisolle 

(13-18v) arkipäivien hiljaisina aikoina 

esim. ko 14-16. Ei täytä kriteerejä.



Nuorten työllistäminen 

kesällä - Vanhan Kaupungin 

siistimisprojekti

Porvoon Vanha Kaupunki on turistien 

suuressa suosiossa. Kuitenkin 

katualueet ovat kunkin kiinteistön 

omistajan vastuulla. Paikoitellen 

katujen reunustat ovat nolossa 

kunnossa: sokkeleiden uumenista 

kasvaa pajua, ruohomättäitä, 

rikkaruohoja yms. Tämän lisäksi talven 

hiekkaa jää usein lojumaan kesään asti 

ja roskat viimeistelevät epäsiistin 

katumiljöön. (Idea on syntynyt 

myötähäpeästä vertaillessa joihinkin 

esim. Saksan turistimiljöisiin)

Voisiko kaupunki ottaa ensi kesänä 

laajemman joukon nuoria kesätöihin 

siivoamaan erikoisesti vain Vanhaa 

Kaupunkia?

Maahanmuuttajaperheissä on monia 

nuoria, jotka eivät osaa hakea 

kesätöitä puutteellisen kielitaitonsa 

vuoksi. Heille toivoisin työpaikkoja 

tämän hankkeen alla.

Idea ei täytä kriteeriä 'on 

toteutettavissa vuonna 2024'. Idean 

toteutus vaatisi suunnittelua ja 

riittäviä työnjohtoresursseja eikä 

toteutus ehtisi kesälle 2024.

Odotustila

Kaupungissa pitää olla odotustila jossa 

voi odottaa busseja, käydä wcssä ja 

säilytyslokeroita.

Märässä, tuulisessa, pakkasessa on 

ikävä tehdä asioinnit ulkona ja 

keskustassa ei ole turisteille 

säilytyslokeroita!

Ei kuulu kaupungin toimivaltaan. On 

lähetetty edelleen Matkahuollolle.

Oikopolku opintielle

Pappilanmäellä on etenkin 

koululaisten ja muidenkin paljon 

käyttämä oikopolku kouluille (esim. 

Kvarnbacken, Keskuskoulu, Linnajoki). 

Polku kulkee Munterinkujan 

alkupäästä Kuningattarenpolun 

itäpäähän. Keväisin ja syksyisin polku 

on usein mutainen ja vaikeakulkuinen. 

Ideana on tehdä polusta 

helpompikulkuinen ympäri vuoden.

(En saanut oheiseen karttaan 

merkittyä tarkkaa paikkaa, mutta 

oikopolku näkyy kartassa ohuena 

viivana)

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä. 

Ehdotus on viety kuitenkin 

eteenpäin suunnittelijoille.



Omaishoitajille virkistyspäivä

Virkistyspäivä olisi tarkoitettu kaikille 

omaisiaan hoitaville henkilöille. 

Tällainen päivä tarjoaisi kaikille 

omaishoitajille tärkeää vertaistukea ja 

irti-oton arjen haasteista.

Ei kuulu  kaupungin toimivaltaan. 

On viety Hyvinvointialueelle. 

Paperisilppureita 

kaupunkilaisten käyttöön

Teen idean koskien Paperisilppuleiden 

hankkimisista. Tavoite on saada 

kotitalouksien sekajätteiden 

vähentämistä. Saada aikaan että 

kaatopaikkakuormitus vähenisi. 

Positiivista vaikutuksia ympäristölle 

sekä suojata ihmisten tietoja 

joutumasta vääriin käsiin. 

Kohderyhmä on kaupunkilaistemme 

kotitaloudet. Kaikki kaupunkilaiset 

jotka niitä tahtovat käyttää.

Ei kuulu kaupungin toimivaltaan. On 

lähetetty Rosk'n rollille, mutta 

heidän vastauksensa on: Porvoon 

Domargårdiin palvelun toteutus ei 

helposti onnistu. Sieltä puuttuu 

asianmukaiset tilat 

tietosuojapaperisäiliöille. Asiaan 

liittyy monia riskejä, elleivät tilat ole 

asianmukaiset, ja riskeistä keskeisin 

on identiteettivarkauksien riski. 

Domargårdissa esiintyy toistuvasti 

ilkivaltaa ja materiaalia varastetaan 

alueelta ja teemme asiassa jatkuvaa 

yhteistyötä vartiointiliikkeen ja 

poliisin kanssa. 

Penkit

Kolmannen kerran lähestyn kaupunkia 

toiveessa saada lisää penkkejä 

Porvoon kaupungin aluelle.Jospa nyt 

jo tuosta summasta irtoisi muutama 

euro levähdyspaikaksi huonojalkaisille 

ja muillekin iloksi ihailla kaunista 

Porvoota. Penkkejä hautausmaalle, 

noustessa polkua Näsin mäelle, lasten 

leikkipuistoihin,kirjaston edustalle 

jne.Uudella Länsirannalle on hyvin 

penkkejä ja tuoleja, kiitos niistä.

Osa ehdotetuista alueista ei ole 

kaupungin hallinnoimaa aluetta. 

Näsinmäelle penkkien lisääminen 

lisäisi merkittävästi vuosittaisia 

kunnossapitokuluja sillä se on 

huonosti saavutettavissa 

huoltoautolla. Leikkipuistoissa ja 

kirjaston edessä on jo penkkejä. 

Kaupunki-infra suunnittelee kyselyä 

penkkiverkostosta, jossa pääsee 

ehdottamaan paikkoja penkeille.

Perheliikuntaneuvontaa

Lisää sekä lasten että koko perheen 

hyvinvointia sekä yhdenvertsisuutta. 

Vähentää liikkumattomuudesta ja 

ylipainosta aiheutuvia kustannuksia.

Ei kuulu kaikilta osin kaupungin 

toimivaltaan. Hankerahoituksen 

kautta edistetään toisin keinoin.



Peruskoululaisten vapaa-ajan 

ilmainen bussilippu

Porvoo tarjoaa kokeilujakson aikana 

peruskoululaisille, 7-16 vuotiaille 

vapaa-ajan lippua. Lipulla saisi 

matkustaa rajattomasti arkisin klo 16-

06 sekä koko päivän viikonloppuisin, 

arkipyhinä ja koulujen loma-aikoina 

lähiliikenteessä. Kokeilujaksolla 

halutaan edistää koululaisten 

joukkoliikenteen käyttöä esimerkiksi 

harrastusmatkoilla. Kokeilu olisi osa 

Porvoon joukkoliikenteen 

kehittämisprojektia, mukaan ottaen 

asukaskyselyjen tulokset ja Heininen 

Aleksi 2023 julkaisun tulokset 

"Porvoon joukkoliikennejärjestelmän 

visio 2030. kaupMatkareitit ja 

aikataulut olisivat voimassa olevien 

paikallisliikenteen reittiaikataulujen 

mukaiset. Vapaa-ajan lipulla olisi 

edellä mainittujen positiivisten 

vaikutusten lisäksi monelle perheelle 

taloudellista hyötyä ja ajallista hyötyä 

vanhemmille, kun ei tarvitse kuljettaa 

lapsia esim harrastuksiin. Syntyy 

enemmän yhteistä perheaikaa.

Ehdotus ei täytä kriteeriä 'on 

toteutettavissa osallistuvan 

budjetoinnin määrärahalla 50 000 

euroa'.

Pihapelejä Länsirannalle

Länsirannan uudella puistoalueella on 

ne shakkiruudut ja penkit mutta ei 

mitään tekemistä. Shakkinappulat 

voisi tuoda sinne pysyvästi. Lisäksi 

kesällä voisi esim kesä-heinäkuussa 

muutaman viikon ajan tuoda paikalle 

pihapelejä, kuten mölkky, petanque, 

krokettia, sulkapallo, joita saisi 

vapaasti pelailla. Tässä voisi työllistää 

muutaman nuoren samalla ohjaamaan 

pelejä ja huolehtimaan välineistä. 

Alueena voisi käyttää myös 

nurmialuetta Aleksanterinkadun sillan 

eteläpuolella.

Ehdotus aiheuttaisi merkittäviä 

kunnossapitokustannuksia. Kun 

alueelle rakentuu rantaravintola, 

heillä mahdollisesti voisi olla 

ehdotuksen kaltaista toimintaa. 

Shakkinappulat ovat tulossa kevään 

aikana.

Piknik- paikka Maarinrantaan

Maarinrannassa on nurmikkoaluetta, 

jonne olisi kiva saada piknik-pöytiä ja 

pari grilliä. Kohderyhmä koko perhe ja 

kaiken ikäiset.

Ehdotus aiheuttaisi merkittäviä 

vuotuisia kunnossapitokuluja eikä 

ehdotus ole toteutettavissa vuoden 

2024 loppuun mennessä.



Porvoo Mural walk

The Porvoo Mural walk aims to 

celebrate the community spirit, the 

history, culture and diversity of this 

amazing Finnish town, all through 

stunning street murals. There's plenty 

of reasons to walk around and visit 

the old town... but what about the 

rest of Porvoo? A mural walk will not 

only bring color to old, grey, industrial 

walls/buildings but it will also drive 

tourism (and customers) to businesses 

that sit outside the old town. 

GOALS: Drive tourism and customers 

to businesses outside old town, 

celebrate Finnish artists and Porvoo´s 

culture/history via street art, build 

community spririt by involving 

Porvoo´s people/groups in the project.

WHAT WILL IT ACHIEVE: Murals 

breathe life into areas where they 

exist.  Some ideas: HH waqll facing 

away from river, Walls that enclose 

the car park opposite Aatos cafe, Old 

abandoned building on corner of 

Runeberginkatu&Lundinkatu, Tall 

building that stands above Bohemia 

and Ecoskin day spa ( as you come 

over bridge), Myöhästynyt idea.

Porvoo second hand/vintage 

kesätapahtuma

Porvoo on suosittu 

kesäturistikaupunki. Vastuullisuus, 

ympäristö ja ekoteot ovat ajan 

vaatimus. Keskeiselle paikalle tyhjään 

kaupungin kiinteistöön 

vintage/second hand tapahtuma. 

Porvoolaisia palkittuja second hand 

ammattilaisia koordinoimaan 

tapahtumaa (Niin mua, Bohemia). 

Musaa, vegeä ja käsityöläisiä. 

(Loviisan tapahtumarikas ranta 

esimerkkknä) Heinäkuu kun jengiä 

liikkuu. Osallistijilta pikku maksu 

(pöytäpaikka, tapahtumatila) 

Designmarknad i Sverige gör det här 

mycky bra. Jokakesäinen tapahtuma. 

Ilmaiseksi ei mitään tapahdu, rahaa ja 

tahtoa pitää olla. Tehdään 

kesäPorvoosta the place to be kun 

haluat vintagea/sekkaria.

Syyskuussa -24 on tulossa 

vastaavanlainen tapahtuma,  jossa 

on mahdollisuus vaihtaa vaatteita. 

Huhtikuussa on tulossa  

huutokauppatapahtuma, joka liittyy 

kierrätykseen. Tästä ideasta 

voidaan ottaa tulevaisuudelle 

vinkkejä ja ajatuksia tapahtumien 

kehittämisessä. 



Porvoon korpi

2019 Itä-Uudemaan 

luonnonsuojeluliitto ehdotti aluetta 

suojeltavaksi. Pirvoon korpi. 

Tavoitteena yhteneväinen alue 

eläimille siirtymiseen. Ihmisille 

luontokokemus laajalla alueella. 

Positiivinen vaikutus luonnolle ja 

ihmisen mielenterveydelle. Käyttäjiä 

asukkaat Porvoosta ja lähikunnista. 

Ylpeänä voimme sanoa, että meillä on 

Porvoon korpi

Ei täytä osallistuvan budjetoinnin 

kriteerejä kustannusten  ja 

aikataulun osalta. Suojelualueen 

toteutusprosessi toteutuu 

poliittisen päätöksenteon kautta 

sekä luontoarvojen perusteella. 

Porvoon näyttävin 

kadunkulma

Porvooseen saapuessa on 

paraatipaikalla Citymarketin kulma, 

lähestyy kaupunkia sitten lännestä tai 

vanhasta Porvoosta. Olisi jo aika 

korvata vuosia ilahduttaneet (?) 

lohimedaljongin kuvat taiteella. 

Lasimaalauksella tai muulla tekniikalla 

toteuttaen. Uskoisi kauppiaan olevan 

muutokseen halukas, uudella ilmeellä 

muuten niin ruma rakennus heräisi 

eloon ja ehkä herättäisi jopa ihastusta. 

Maalaus voisi aiheeltaan esittää esim. 

ikkunaa ruokapöytään tms. 

porvoolaisessa "hengessä", ollen 

toteutettu "kolmiulotteisena" (ks. 

kuvat). Tämä teos palvelisi kaikkia; 

meitä kaupunkilaisia sekä varsinkin 

turisteja, joita houkuttaisi tutustua 

myös keskustan alueeseen.

Kyseinen rakennus ei ole kaupungin 

omaisuutta, joten osallistuvan 

budjetoinnin mahdollistamia 

toimenpiteitä (kuten 

julkisivumuutoksia) ei voida 

kohdistaa siihen. Idea välitetty 

Citymarketille.



Porvoon yleinen sauna & 

talviuintipaikka

Porvoo tarvitsee kipeästi yleisen 

saunan ja talviuintipaikan 

Porvoolaisten ja vierailijoiden 

käyttöön! Mikä se sellainen 

merenrantakaupunki on, missä ei 

pääse saunomaan ja avantoon?

Sauna ja talviuintipaikka toimii 

kaikkien Porvoolaisten ja Porvoossa 

vierailevien yhteisenä rentoutumis-, 

kohtaamis- ja vapaa-

ajanviettopaikkana. 

Talviuinti on viime vuosina 

kasvattanut valtavasti suosiotaan, eikä 

suotta, sillä onhan tutkitusti sekä 

saunomisella, että talviuinnilla myös 

terveyttä edistäviä vaikutuksia. 

Nykyään voisi pitää jopa 

itsestäänselvyytenä, että tällainen 

vapaa-ajanviettomahdollisuus löytyy 

kaupungista kuin kaupungista. Ei täytä kriteerejä. Budjetti ei riitä.

Porvooseen koirametsä

Ehdotan Porvooseen tehtäväksi 

minimissään 2 hehtaarin suuruisen 

koirametsän, ympäröitynä 2m 

korkuisella aidalla. Siellä voisi olla 

myös laavu ja nuotiopaikka sekä 

roskis. Sitä voisi vuokrata joko 

yksittäiselle henkilölle koirineen tai 

porukalle koirineen. Siellä voisivat 

vaihtelevassa maastossa koirat 

kirmata vapaasti. Tämän kohde ryhmä 

on kaikki koiranomistajan koirineen. 

Uskon että siitä tulisi suosittu. Toivon 

myös että se toteutettaisiin niin että 

alueelle sisään, laavulle ja grillipaikalle 

olisi esteetön pääsy, olisi myös hienoa 

jos siellä olisi valaistus, silloin 

käyttöaikaa päivisin olisi pidempään 

talvisin.

Valitettavasti koirametsän 

perustamiskustannukset ovat niin 

korkeat, että osallistuvan 

budjetoinnin puitteissa sitä ei voida 

toteuttaa. 



Positiivinen Huomio- kyltti

Ehdotus huomiokyltin pystyttämisestä 

vilkasliikenteiselle kapealle kantatielle, 

esim Pellinki - Sonby - Voolahdentien 

käyttäjien, kävelijöiden ja 

pyöräilijöiden turvallisuuden 

parantamiseksi, kunnes varsinainen 

pyörätie toteutuu.

Norjasta poimittu idea, autoilijoiden 

huomion lisäämiseksi positiivisella 

tavalla.

DELA VÄGEN - JAETAAN TIE 

LIITTEENÄ: kuva. Kyseessä valtion maantie.

Potkutellen Porvoossa

Kaupungin liikuntatoimi hankkisi aluksi 

12 kpl potkukelkkoja 

(perint.puupotkukelkkoja ja 

kicksparkkelkkoja. 3kpl jokaisen 

kolmen sillan pieleen ja Hamarin 

rantaan . Potkukelkalla ulkoilu 

mahdollistaa kaikkien lapsista  

vaareihin asti liikkumisen auratulla 

jokijäällä. Myös eril.liikuntavammaiset 

voivat päästä potkurilla nauttimaan 

liikkumisesta tasaisella jokijäällä. Ei täytä kriteerejä, 

Puistoluistelurata

Tämä voisi onnistua ihan 

loppuvuodesta 2024. Jonnekin  päin 

Porvoota, vaikka Maariin tai 

Kevätlaakson takana oleville "pelloille" 

voisi jäädyttää luisteluradan, jonka 

tarkoituksena olisi nimen omaan 

matkaluistelu. Meren jää on niin 

vaihtelevaa, että se ei ole turvallinen 

vaihtoehto matkaluistelijoille.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.

Puistoruokailu

Lähikuntien tapaan järjestetty 

ilmainen puistoruokailu lapsille.

Kyseessä toiminta, joka olisi 

jatkuvaa, ei siis kertaluonteisesti 

toteutettava. Arvioitu kustannus 

jopa 50 000-80 000€ toiminnan 

aloittamisesta toiminnan 

ylläpitämiseen. Lisäisi kaupungin 

vuosittaisia kustannuksia. Tulee 

kuitenkin tehdä tarvetta tällaiselle 

toiminnalle näkyvämmäksi muille jo 

kesäaikana toimintaa järjestäville 

tahoille.



Puistoruokailu lapsille kesällä

Kohderyhmä: lapset. Kesällä ruokailu 

puistossa (kaupunginpuisto, 

Gammelbacka, Kevätkumpu, 

Huhtinen) koululaisille. Ruoka (keittoa 

, laatkkoa jne) tuotaisiin 

keskuskeittiöltä puistoon. Lapsilla 

mukana omat ruokailuvälineet, 

palkattaisiin isompia koululaisia 

ruokaa jakamaan, tai vapaaehtoisia 

eläkeläisiä. Tavoite: apua nälkäisille 

lapsille, kouluruuan korvike.

Kyseessä toiminta, joka olisi 

jatkuvaa, ei siis kertaluonteisesti 

toteutettava. Arvioitu kustannus 

jopa 50 000-80 000€ toiminnan 

aloittamisesta toiminnan 

ylläpitämiseen. Lisäisi kaupungin 

vuosittaisia kustannuksia. Tulee 

kuitenkin tehdä tarvetta tällaiselle 

toiminnalle näkyvämmäksi muille jo 

kesäaikana toimintaa järjestäville 

tahoille.

Puuttuvat uimapuvun 

kuivaajat ja hiustenkuivaajat 

uimahalliin!

Uimahallin siniseen ja keltaiseen 

pukuhuoneisiin tuli 2023 osallistuvan 

budjetoinnin kautta uimapuvun 

kuivaajat, jotka ovat saaneet suuren 

suosion. Kuitenkin budjetillisista syistä 

kuulemma kyseiset uimapuvun 

kuivaajat eivät tulleet punaiseen ja 

vihreään pukuhuoneisiin, vaikka ne 

ehdotuksessa sitä ehdotettiinkin. Nyt 

ehdotan, että nämä puuttuvat 

uimapuvun kuivaajat tilataan tätä 

kautta.

Samalla ehdotan, että lisäksi jokaiseen 

pukuhuoneeseen (sininen, keltainen, 

punainen ja vihreä) ostetaan myös 

yhteiskäytössä toimivat 

hiustenkuivaajat, jotka kiinnitetään 

kettingillä kiinni varkauksien 

estämiseksi. 

Nämä molemmat välineet, uimapuvun 

kuivaimet ja hiustenkuivaimet, 

helpottavat kaikkien arkiliikkujien 

uintiharrastusta. Uimapuvun kuivaajat 

linkoavat uimapuvusta veden nopeasti 

ja hygieenisesti, jolloin uimapuvun 

kantaminen kassissa on 

turvallisempaa. Hiustenkuivaaja 

auttaa kaikkia kuivaamaan hiuksensa 

uinnin jälkeen ja helpottaa uimahalliin 

Yhdistetty toiseen samankaltaiseen 

ideaan.



Pyöräkaista kaupungin läpi

Tällä hetkellä on melko haastavaa 

pyöräillä kaupungin läpi joelta 

Tarmolaan tai Kevätkumpuun. 

Ylipäätään ns. kaupungin läpi. Lukuisat 

liikennevalot tai niiden puute riippuen 

mitä katua kulkee sekä talvisin huono 

näkyvyys risteyksissä lisäävät 

vaaratilanteita pyöräilijän sekä auton 

välillä eivätkä kannusta pyöräilemään 

vuoden ympäri. Olisi ihan huippua, jos 

esimerkiksi jokin katu / kadut tai 

kadun pidempi osa olisi mahdollista 

valjastaa vain pyöräilijöiden käyttöön 

ja näin lisätä pyöräilijöiden määrää 

Porvoossa ja vastaavasti vähentää 

autolla liikkumista. Kohderyhmä 

olisivat varmasti enemmän ja 

vähemmän kaikenikäiset kouluun, 

työhön, kauppoihin ym. sekä 

harrastuksiin liikkuvat.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä. 

eikä 50000€:lla

Päihdekäyttäjien oleskelutilla 

Gammelbackan ostarilla

Tavoite: alakoululaisten 

turvattomuuden tunteen 

vähentäminen. <-- Peipon koulun 

aulassa on koulun tekemä posteri 

jossa kuvataan koululaisten 

tuntemuksia koulun ympäristöstä. 

Silmään pisti ostarin turvattomuus.  

Kohderyhmä: Ostarin sisätiloissa ja 

eteläpuolen ovella kokoontuva ryhmä 

joista osa saattaa käyttäytyä 

pelottavasti lapsen silmin.

Ehdottaisin sosiaalipuolen 

ammattilaisten jalkautumista ostarille 

keskustelemaan päihdekäyttäjien 

kanssa. En nimittäin usko että ostarilla 

notkuvat kaupunkilaiset tahallaan 

pelottelisivat lapsia.

Ei kuulu kaupungin toimivaltaan. 

Lähetetty edelleen 

hyvinvointialueelle.

PÄIVÄTANSSIT

Tarkoituksena on edistää tanssimisen 

kautta kehon liikkuvuutta ja 

toimivuutta!

Tanssitilaisuuksia koskevat ideat 

yhdistetään. Lisäksi vapaa-

aikapalveluissa on käynnissä 

päivätanssitilaisuuksien suunnittelu 

omana toimintana.



Roskis

Uimahallin suihkutiloihin roskis, jotta 

voi laittaa tyhjentyneet 

shampoopullot roskiin. Ja mikä 

inhottavinta, irronneet hiustupot, 

mitkä pyörivät lattiakaivoissa tai 

saippuatelineissä, kun ei ole roskista 

mihin ne voi laittaa. Wc:ssä toki on 

roskikset, mutta se voi olla varattu ja 

sinne ei pääse.

Suihkutilaan ei voida asentaa 

roskiksia siivousteknisistä syistä. 

Rullahiihto rata

Porvoossa ei ole kunnollista 

asfalttipinnoitettua rataa rullahiihtoon 

ja rullaluisteluun. Siitä olisi varmasti 

hyötyä ihmisille jotka harrastavat 

hiihtoa tai rullaluistelua. Tällä hetkellä 

joutuu menemään liikenteen seassa 

jossa ei ole kovin turvallista. ei täytä kriteerejä. Budjetti ei riitä.

Sataman valot

Hamarin satama on upea paikka! 

Siellä kohtaavat meri ja ihmiset 

erilaisten kulttuuritapahtumien 

äärellä. Yksi asia Hamarin satamassa 

kuitenkin vielä on kehittämistä vailla, 

nimittäin valaistus. Satamassa on yksi 

valtava valonheitin, joka iltaisin 

häikäisee vastarannalla asuvat 

asukkaat. 

Sataman valaistus olisi hyvä toteuttaa 

tyylikkäillä valaisimilla, jotka antavat 

tunnelmaa ja valaisevat alaspäin. 

Näiden upeiden lamppujen alla olisi 

hienoa järjestää yhteisöllisiä 

tapahtumia, kuten Venetsialaiset.

Ehdotus ei täytä kriteeriä 'on 

toteutettavissa vuoden 2024 

loppun mennessä'.

Saunakärry Kokonniemen 

maakuopalle

Puulämmitteinen peräkärrysauna 

Kokonniemen uimakuopalle, jonne voi 

ostaa tunnin saunavuoron itselleen tai 

vuokrata koko kärryn tunniksi. 

Talviuimareille ja muille halukkaille. Ei kuulu kaupungin toimivaltaan.

Seinämuraali

Cm kulmaan suuri seinämuraali, joka 

toivottaa tervetulleeksi Porvooseen.

Kyseinen rakennus ei ole kaupungin 

omaisuutta, joten osallistuvan 

budjetoinnin mahdollistamia 

toimenpiteitä (kuten 

julkisivumuutoksia) ei voida 

kohdistaa siihen. Idea välitetty 

Citymarketille.

Seniorit kuntoon

Senioreille +65 ilmainen kuntosali 

esim. uimahallille + kaupungin 

liikuntakeskuksiin.

Senioreille on jo ilmainen kuntosali 

Urheiluhallissa.



Siirrettävä leikkipaikka

Olisi hienoa, jos esim Taidetehtaalla 

olisi mahdollisuus rakentaa taaperoille 

ja vauvoille leikkipaikka esimerkiksi 

ruokapaikan viereen, missä on paljon 

avointa tilaa. Taidetehtaalla voisi olla 

jokin kaappi, josta saisi hakea ison 

leikkimaton ja muuta pientä ja 

rakentaa oman leikkipaikan. Tällaisia 

siirrettäviä leikkipaikkoja voisi olla 

muuallakin. Mutta kun Taidetehtaalla 

järjestetään paljon kaikkea lapsille, 

niin olisi myös ihanaa jos esim 

lounaan yhteydessä tai tapahtuman 

jälkeen voisi jäädä muiden lapsien 

kanssa leikkimään.

Ei kaupungin toimivallassa. Välitetty 

Taidetehtaalle. 

Simturer för barnfamiljer

Ei täytä kriteerejä. Edellyttäisi 

aukioloaikojen pidentämistä ja lisää 

henkilöresursseja. 

Skeittiramppi

Porvoolaiset skeitti-, scootti- ja bmx-

harrastajat tarvitsevat rampin. 

Porvoosta on kymmeniä vuosia jo 

puuttunut perinteinen ramppi.

Rampissa ajetaan edestakaisin, siinä 

tulee huomattava määrä toistoja, 

joten se on ylivertainen 

harjoituspaikka kehittyä. 

Ramppi on kaikille avoin 

matalankynnyksen ilmainen 

harrastuspaikka. Se tuo ihmisiä yhteen 

eripuolilta kaupunkia pitämään 

hauskaa ja nauttimaan ajosta. Se tulee 

nostamaan paikallista taitotasoa.

Itse ramppi on arviolta 5x8 metrin 

kokoinen vanerinen laite.

Rampissa olisi kaksi eri korkeustasoa, 

joten se palvelee eri tasoisia 

harrastajia.

Skeittaus jakaantuu karkeasti kahteen 

eri tyylisuuntaukseen: katu- ja 

kaariskeittaukseen. 

Porvoon nykyisistä harrastuspaikoista 

puuttuu hyvät kaarimahdollisuudet, 

ramppi muuttaisi tilanteen. 

Nykyisin skeittauskin on olympialaji, 

on tärkeää että harrastuspuitteet 

olisivat vihdoin monipuoliset. Ei jatkoon, Budjetti ylittyy



Slutförande och 

uppsnyggande av färdigt 

byggd gata

Tämä kuuluu kaupungin 

normaaleihin tehtäviin eikä hyödytä 

isoa joukkoa ihmisiä, joten 

osallistuvan budjetoinnin kriteerit 

eivät täyty.

Sorsalampi

Huhtisissa, Ritaripuistossa on pieni 

lätäkkö, joka puiston rakentamisen 

jälkeen oli suurempi ja siistimpi. Silloin 

siellä oli sorsia, sammakoita ja muuta 

eläimistöä, joita lasten kanssa 

seurattiin. Toivoisin, että se ympäristö 

siistittäisiin koko alueen iloksi. 

Alueella on taas paljon lapsiperheitä ja 

tämä lampi toisi lisää viihtyvyyttä 

Ritaripuistoon, alueen sydämeen.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä 

sillä kunnostuksen suunnittelu ja 

toteuttaminen vievät pidemmän 

ajan.

STATIONSKLOCKA

Hej. Det måste skaffas en stor klocka 

till Borgå torg eller busstation i Borgå.  

Det är mycket dålig service att det 

inte finns en klocka nånstans att se 

tiden när man väntar på bussen och 

när man kommer till busstationen. Jo, 

jag vet, stadshusets klocka finns men 

den är långtifrån en vanlig gammal 

människans synfält. Och Jo, jag har 

mobiltelefon men den ligger i 

ryggsäcken bakom dragked o 

knäppen. Med tunga kassar i 

händerna kan man ej ta fram den.  

Och gissa om Lundis stora aula har 

klocka. Nej. Då dom förbättrade 

ingången ifjol sa jag att klocka ska 

fixas men ikke.

Tori on suunnittelussa eikä 

ehdotuksen toteutus ehtisi vuodelle 

2024. Idea on kerrottu eteenpäin 

torialuetta suunnitteleville.



Suksikontti Kokonniemeen

Kaupunki on panostanut isosti 

Kokonniemen keinolumen latuun ja 

nyt olisi aika panostaa myös siihen, 

että lapset pääsevät sitä käyttämään! 

Suksien hankkiminen kouluille ja 

perheille on tänä päivänä todella 

kallista ja muutamaa käyttökertaa 

varten niitä ei kannata varastoon isoja 

määriä hankkia. Kaupunki voisi hankki 

Kokonniemen hiihtostadionille kontin, 

josta oppilasryhmät voisivat napata 

sukset ja sauvat suoraan ladulle, 

jolloin ne eivät myöskään kuljetellessa 

hajoaisi. Koulut voisivat sitten itse 

hankkia monoja lainattavaksi niille, 

joilla omia ei ole. Kokonniemen 

läheisyydessä on iso osa 

Porvoolaisista kouluista, esimerkiksi 

kaikki yläkoulut kävelymatkan päässä. 

Vastaavasti kauempana olevat voisivat 

helposti tulla bussilla hiihtämään, kun 

sukset on ladulla valmiina ja 

kunnossa! Uudet karvapohjat eivät 

juurikaan edes huoltoa tarvitse, mutta 

oppilaat saisivat oikeasti fiiliksen, 

miltä hiihto oikeilla välineillä tuntuu! 

Iltaisin suksia voisi  käyttää kaupungin 

tai seurojen hiihtokoulut. Ei täytä kriteerejä

Suojatie Haikkoon kaupan 

risteykseen

Kaupunki voisi ottaa vihdoin ja viimein 

rakentaa Karjalaiskyläntieltä-

Haikkoontielle suojatien! 

Karjalaiskyläntien käyttö on 

lisääntynyt uusien asutusten myötä. 

lähialueelle myös kaavoitettu uusi 

pientaloalue. Alueella on paljon 

lapsiperheitä, ja kesäisin tie 

muuntautuu yleiseksi ulkoilureitiksi. 

Tolkkistentien ylittäminen on 

turvatonta etenkin ko. Kohdasta koska 

juuri ennen risteystä on 80km/h alue 

ja suojatie puuttuu.  Pellon poikki toki 

pääsee Hamarintielle, mutta tämä 

kiertää paljon, jos tavoitteena käydä 

lähikaupassa. Väylä kuuluu Elylle.

Sähköauto paikoitus

Ehdotan että sähköautot saavat 50% 

alennusta parkkimaksust kaupungin 

parkkipaikoilla.

Helsingissä on tämä käytäntö.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.



Talviajan vuoropysäköinti

Koko kaupunkiin kadunvarsille 

vuoropysäköinti talviajaksi. Eli esim. 

marraskuun alusta liikennemerkit 

katujen varsille (en tiedä paljonko yksi 

liikennemerkki + asiasta tiedotus 

maksaa). Lumen auraus helpottuu ja 

liikenneturvallisuus paranee. 

Yöaikainen vuoropysäköintikin riittäisi.

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 loppuun mennessä.

Talvikävelyreitti Humlaan

Toiveena talvikävelyreitti Humlan 

hiihtomaja ympäristöön, jotta uutta 

kasvua voisi käyttää helposti myös 

talvella. Tavoitteena ohjata kävelijät 

omalle reitilleen, jotta laduilla ei 

käveltäisi. Minimissään tampattu reitti 

hiihtomajalta uudelle laavulle, mutta 

mielellään lenkkireitti pidempää 

kävelylenkkiä varten. Hienoa olisi 

saada latuverkoston läheisyyteen 

merkitty polku kävelijöitä varten.

Asiaa edistetään liikuntapalvelujen 

omana toimintana

Tapahtuma 

kehitysvammaisille

Kehitysvammaisille disko, esiintyjä 

esim lauantaina klo 15

Kehitysvammaiset pääsisivät 

nauttimaan tapahtumasta hyvään 

aikaan, jolloin mahdollistuisi 

mahdollisimman monen 

osallistuminen. Huomioidaan 

tapahtumassa myös, ettei  ole 

vilkkuvia valoja niin epileptikot 

pääsisivät myös mukaan, esteetön 

paikka.

Disco kehitysvammaisille voitti 

osallistuvan budjetoinnin vuonna 

2023 ja se pohjalta järjestettiin 

Disco taidetehtaalla. Tätä 

tapahtumaa suunnitellaan 

otettavaksi vuosittaiseen 

toteutukseen yhteistyössä vapaa-

aika palveluiden, nuorisovaltuuston 

ja vammaisneuvoston sekä -

järjestöjen kanssa. Ehdotus ei mene 

jatkoon, koska käytännössä sama 

ehdotus on jo kerran ollut 

äänestyksessä ja toteutettu ja sen 

jälkeen otettu toteutettavaksi oman 

toiminnan sisällä. 



Tarinoita, jumppaa, laulua ja 

loruttelua pienille

Vauvojen kanssa on vähän tekemistä 

Porvoossa.

Olisi kiva jos olisi järjestettyä 

tekemistä missä oikeasti on ohjelmaa 

eikä vaan omatoimisesti 

kokoontumista vauvat ja vanhemmat. 

Tuntuu että Porvoossa herkästi 

järjestetään kaikkea lapsille ja 

unohdetaan vauvat ja ne vanhemmat 

jotka ovat vanhempainvapaalla ja 

kenellä olisi aikaa.

Järjestettyä toimintaa lorujen, 

laulujen, vauvajumpan, 

vauvahieronnan ja satujen kera olisi 

hyvin mukava lisä.

Harvat on paikat minne voi mennä 

vauvojen kanssa kun myös monet 

kahvilat ja ravintolat ovat ei 

vauvamyönteisiä(ei ole ramppeja että 

pääsee vaunujen kanssa, ei vaunuille 

tilaa eikä hoitopöytää, syöttötuoleja 

yms).

Olisi mukavaa tekemistä vauvoille ja 

vanhemmille ja vanhemmat saisi 

ohjattua tekemistä viikottain pienien 

kanssa. Ei kuulu kaupungin toimivaltaan.

Tiekarhut takaisin

Porvoon alueen sivutiet on joka talvi 

todella surkeassa kunnossa, 

ymmärretään että ensin päätiet ja 

sitten sivutiet eikä se porttikongin 

lumivalli haittaa, mutta jos 

lumimyrskystä on 24h ja sivukadut 

näyttää edelleen perunapellolle niin 

kyllä siinä pitäisi jo kalustoa ja tekijää 

saada lisää, tiekarhut takaisin niin 

autot kiittää.

Se ei ole ratkaisu että levitetään vain 

lisää suolaa

Idea ei täytä kriteeriä 'on 

toteutettavissa osallistuvan 

budjetoinnin määrärahalla 50 000 

€'.

Tori-alue eläväksi, kaikkien 

olohuoneeksi

Eikö se ole jo tullut selväksi, että 

porvoolaiset haluavat Porvoon torin 

KAIKKIEN kohtaamispaikaksi 

muulloinkin kuin aamupäivästä! Hyviä 

ideoita olen valmis tarjoamaan, mutta 

sillä on hintalappu!

Asemakaava 540 Porvoon tori on 

hyväksytty 26.1.2022 § 3, ja on 

astunut voimaan. 

Torin tilaratkaisuja tullaan 

kehittämään asemakaavan 

aikanaan toteutuessa. 

Torialueelle on laadittu 

asemakaava, joka toteutuessaan 

kehittää torialueen maankäytön 

ratkaisuja.



Uimahalliin muutama 

hierontatuoli

Uimahalliin tai  kirjastolle  deluxe 

hierontatuoli. Tuoli maksaisi 

käyttäjälle pienen summan per 

minuutti. Näitä on paljon esim 

kauppakeskuksissa. Olisi ihana uinnin 

jälkeen istua vaikka 15min hierontaan 

joka maksaisi vaikka 4-5 euroa.

Ei täytä kriteerejä ja aiheuttaa 

jatkuvia henkilöstökuluja siivouksen 

ja ylläpidon osalta ja sopivan tilan 

puute. 

Uimahalliin 

vesijumppavideoita 

itsenäiseen jumppaamiseen.

Voisiko uimahalliin saada 

mahdollisuus vesijumpata itsenäisesti 

videoiden avulla. Tälläisiä löytyy jo 

osassa uimahalleja mutta ei 

Porvoosta. Jumpparyhmät ovat tosi 

suosittuja ja tiettynä aikana eikä kaikki 

halukkaat pääse niihin osallistumaan. 

Itsenäinen jumppaaminen 

ohjatullavideolla tarjoaisi 

mahdollisuuden harjoitella itselle 

sopivaan aikaan.

Yhdistetty toiseen vastaavanlaiseen 

ideaan.

Uimahallille 

kuntosali/jumppasali

Porvoon uimahallilta puuttuu 

jumppasali yleiseen käyttöön. Ohjatun 

tunnin jumppasali löytyy, joten sen 

tuunaaminen yleiseen käyttöön ei 

pitäisi olla mahdotonta! Muutamat 

perusvälineet kuntosalimeiningillä ja 

mahdollistetaan kansalaisille 

lihaskuntoilu uinnin yhteydessä. Ei täytä budjettikriteeriä.

Uimahallin naisten 

pukuhuoneisiin 

hiustenkuivaajia 

maksuttomaan käyttöön

Uimahallin naisten pukuhuoneisiin 

olisi tarpeellista saada 

hiustenkuivaajia, jotka olisivat 

maksutta käytettävissä. Talvella on 

ikävää lähteä märillä hiuksilla hallista.

Yhdistetty toiseen samankaltaiseen 

ideaan.

Uimahallin ympärivuotinen 

ulkoallas

Porvoolaisten talviuintipaikka on 

erittäin paljon käytetty. Uimahallin 

yhteydessä oleva kietoisi 

uintiharrastukset hienosti yhteen. 

Kesällä ulkoallas vähentäisi liikennettä 

rannikon rantoihin ja soisi kaikille 

nautntoa. Nurmialue olisi hieno 

lepopaikka. Ehkä vielä jäätelökioski 

siihen.

Ei täytä kriteerejä. Ei mahdu 

budjettiin.

Uimapukulinko uimahalliin

Islannista tuttu uimapukujen linko 

Uimahalliin. Näppärä laite, joka 

linkoaa suurimmat vedet uikkarista 

pois.

Samaa ehdotettiin viime vuonna ja 

innostuin ajatuksesta!!

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.



Ulkoilupolun valaistus

Porvoon Suoratienpuistosta 

Järnbölentielle sijaitsee suosittu 

sorapäällysteinen kävely- ja 

pyöräilytie, joka ei ole valaistu.

Syksyllä ja talvella tie on erittäin 

pimeä. Vastaantulijoita on siksi vaikea 

havaita. Tämä aiheuttaa 

turvattomuutta ja vaaratilanteita. Tien 

valaistus lisäisi turvallisuutta ja 

viityisyyttä.

Ehdotus ei täytä kriteeriä 'on 

toteutettavissa vuoden 2024 

loppuun mennessä'.

Ut i skidspåret från 

hemdörren

Ei täytä kriteerejä. Budjeten räcker 

inte till.

Valoheijastimet

Valokarnevaaleissa SPR jakoi pimeässä 

loistavia sydänmerkkejä jotka 

loppuivat alkuunsa. Jokin vastaava 

pimeässä loistava jalan liikkeellä 

näyttävän jakotuote tapahtumassa 

vuoden pimeään aikaan. Tai vaikkapa 

vain koulussa jaettaisi koululaisille?

Porvoon kaupunkistrategiassa 

olevan kestävän kehityksen 

vastainen. 

Valot

Eestinmäen loppuun asti valot on tosi 

pimeä talvella ja liikennekin kova kun 

kulkee traktorit,autot ym! Alue kuuluu nykyään Elylle.

Varoituskyltit siileistä ja 

oravista

Kuningattarentien reunassa jäänyt 

oravia alle liiallisen ylinopeuden 

vuoksi. Myös siilit kulkevat teiden yli,  

toivoisin,  että myös Porvoon 

kaupunki huolehtisi luonnonvaraisista 

eläimistä. Osoitteita löytyy varmasti 

useita. Tässä kyseessä 

Kuningattarentien ja 

Kuningattarenpolun läheinen alue.

Idea on hyvä. Vaatii pohjatyötä ja 

suunnittelua liikenneratkaisuihin ja  

selvitystyötä mm. siilien 

esiintymisestä.  Ei toteutettavissa 

annetussa aikatauluikkunassa. 

Vetytankkausaseman 

perustaminen.

Siirtyminen vetytalouteen on ollut 

Suomessa hidasta, EU:lla on 

vetytiekartta, EU-maissa jo mittava 

määrä vetytankkausasemia, joista voi 

tankata polttokenno-sähköauton.

Sähkönvarastointi on toinen asia, joka 

liittyy vetyyn, nykyisillä 

polttokennoilla voi tuottaa vetyä ja 

toisinpäin tuottaa varastoidusta 

vedystä uudelleen sähköä. Porvoo 

voisi tässä toimia edelläkävijänä 

matkalla vetytalouteen.

Aika ei ole vielä kypsä 

vetytankkausasemille Porvoossa, 

mutta tilannetta seurataan kyllä, 

erityisesti sen puitteissa, miten 

kalustokanta kehittyy. Toteutus 

etenee markkinavetoisesti.



Virkku/Friikku - Porvoon 

seudun virkistysaluelinja

Virkku/Friikku liikennöi 

kesälauantaisin ja -sunnuntaisin 

Porvoon keskustan ja Porvoon seudun 

virkistysalueiden välillä. Kohteita 

voisivat olla Varlaxuddenin ulkoilualue 

sekä Tervajärven ja Sondbyn 

uimarannat. Linja palvelee 

matkailijoita sekä autottomia 

Porvoolaisia, joilla ei muuten ole 

pääsyä nauttimaan Porvoon seudun 

uimarannoista ja merellisestä 

luonnosta. Kyyti palvelee myös 

esteettömiä palveluja kaipaavia 

kaupunkilaisia, sillä Varlaxuddeniin on 

vastikään kunnostettu esteetön 

kulkureitti.  

Linja lisäisi niin turistien kuin Porvoon 

asukkaiden tasavertaisia 

mahdollisuuksia meriluonnosta ja 

luontopalveluista nauttimiseen ja 

vähentäisi kohteisiin suuntautuvaa 

yksityisautoilua ja parkkiongelmia. 

Hanke lisäisi Porvoon merellistä 

vetovoimaa ja sen tunnettavuutta 

matkailijoiden keskuudessa myös 

luontokaupunkina. Saavutettava 

retkeily ja luontomatkailu on trendi, 

johon Porvoon kaupungin tulee 

Yhdistetty toiseen samankaltaiseen 

ideaan.

Virtuaalivesijumppa

Mukava vaihtoehto vesijuoksun ja 

ratauinnin lisäksi Porvoon uimahalliin. 

Sopii kaikille ja siinä voisi olla eri 

tasoja ja ohjelman kestoaikoja

Yhdistetty toiseen samanlaiseen 

ideaan.

Virtuaalivesijumppa Uimahalliin virtuaalivesijumppaa

Yhdistetty toiseen samankaltaiseen 

ideaan.



Virtuaalivesijumppa 

uimahalliin

Uimahalliin virtuaalinen 

vesijumppanäyttö sijoitettavaksi hallin 

viihdealtaaseen. 

Virtuaalivesijumppamahdollisuus 

lisäisi vaihtoehtoja ohjattujen 

liikuntavuorojen lisäksi. Ohjelmasta 

voi valita erilaisia harjoitteita kevyistä 

rankkoihin käyttäjän kuntotason 

mukaisesti. Käyttäjäryhmiä tulisivat 

olemaan paitsi nykyisin vesijumpassa 

käyvät, myös esimerkiksi lasten 

vanhemmat, jotka vierailevat hallissa. 

Näytön sijoittaminen viihdealtaaseen 

mahdollistaisi käytön lasten leikkiessä, 

kuten monissa kylpylöissä nykyään on. 

Vanhempien liikunnallinen esimerkki 

lisää myös lasten liikkumista, ja veden 

vastuksen hyödyntäminen 

kuntoilussa, kuntoutuksessa ja 

liikunnan ilossa on Suomessa 

järvimaana ja Porvoossa 

merenrantakaupunkina syytä 

hyödyntää. Idealla on positiivisia 

vaikutuksia, sillä se lisää liikunnan 

määrää ja hyvinvointia ja kasvattaa 

myös uimahallin monipuolisuutta ja 

käyttöastetta.

Yhdistetty toiseen samankaltaiseen 

ideaan.

Vit korridor (motsats den 

gröna korridoren)

Ehdotus ei ole toteutettavissa 

vuoden 2024 aikana asiaan liittyvien 

turvallisuusvastuiden takia.

Webcam

Porvoon markkinointia ja paikallisille 

maisemia

Idea huomioidaan samalla, kun 

kaupungin alueella olevien 

kameroiden tilaa arvioidaan 

kokonaisuutena. Tässä kohtaa ei 

erillisratkaisuja vaan olemassa oleva 

kameratyöryhmä edistää asiaa 

kokonaisuutena muiden 

viranomaisten kanssa.

Xylitol-pastillit kouluihin

Varhaiskasvatuksessa ruokailun 

jälkeen tarjotaan xylitol-pastillit 

kaupungin kustannuksella, mutta 

tämä loistava lasten suuterveyttä 

tutkitusti edistävä tapa päättyy 

kouluun siirryttäessä. Jotkut koulujen 

vanhempainyhdistykset ostavat näitä 

kouluille.

Kyseessä toiminta, joka olisi 

jatkuvaa, ei siis kertaluonteisesti 

toteutettavissa. Lisäisi kaupungin 

vuosittaisia kustannuksia. Tulee 

kuitenkin tehdä  tarvetta näkyväksi 

vanhempainyhdistyksille.



Ympäristö siistiksi

Ei varmaan kuulu tänne, mutta en 

tiedä minne ilmoittaa.. ehdotan 

kolmea kannellista roskista 

(koirankakkaroskis) Mäkkärin liepeille. 

Yksi Mäkkäriä vastapäätä tien toiselle 

puolelle kerrostalon edestä menevän 

kävelytien varteen (kun mennään AE-

koululle päin. Toinen, kun jatkaa 

kävelytietä kaupunkiin päin, niin 

alikulkutunnelin jommalle kummalle 

puolelle. Ja kolmas Mäkkäriltä 

lähdettäessä Näsintien suuntaan, 

liittymäparkille menevän pienen 

hiekkatien kohtaan eli entisen Abc-

aseman tontin reunalle. 

Päivittäin näitä reittejä kuljen koiran 

kanssa, ja niin kulkee satoja 

koululaisia kotiin/kouluun, käyvät 

Mäkkärillä ja jättävät roskat jälkeensä 

kävelyreittien varteen. Mutta eipä 

siellä näy riittävästi roskiksiakaan 

olevan, niin ihmekös tuo. Uskoisin 

tämän olevan monelle Porvoolaiselle 

ilo silmälle, kun ympäristö Mäkkärin ja 

näiden isojen koulujen läheisyydestä 

siistiytyisi.

Kaupungin roskisten tulee sijaita 

kaupungin alueella. Ehdotetun 

kohteen lähistöllä on jo kaupungin 

roskiksia. Lisäksi roskisten 

lisääminen vaatisi vakituisen 

henkilöstön palkkaamista. Nykyään 

on 700 tyhjennettävää roska-astiaa 

eikä nykyiset henkilöresurssit riitä 

roska-astioiden määrän lisäämiseen.


